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PROTOKÓŁ  Nr XXXII/ 2009  
 

z przebiegu XXXII zwyczajnej sesji Rady Miejskiej w  Zbąszynku 
odbytej w dniu 26 marca 2009 roku 

w sali konferencyjnej Urz ędu Miejskiego w Zb ąszynku  
 
Przewodnicz ący Rady Jan Mazur  powitał, radnych, Burmistrza Wiesława Czyczerskiego, 
Zastępcę Burmistrza Jana Makarewicza, Skarbnika Gminy Anetę Nawracała, kierowników 
jednostek organizacyjnych, dyrektorów szkół oraz innych przybyłych i otworzył obrady XXXII 
sesji Rady Miejskiej w Zbąszynku o godz. 14.00. Jednocześnie stwierdził, Ŝe na sali obecnych 
jest 12 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum 
dla prawomocności obrad /listy obecności radnych oraz gości stanowią załączniki nr 1 i 2 do 
niniejszego protokołu/.  
 
Nieobecni usprawiedliwieni: 
Radna Wioleta Muszyńska 
Radny Marcin Kumke 
 
Rada Miejska minutą ciszy uczciła pamięć zmarłego, wieloletniego Proboszcza Dąbrówki 
Wlkp. – Ks. Prałata Ryszarda Łaszcza.  
 
Do pkt. 2.  
 

Wybór Sekretarza obrad 
 
Przewodnicz ący Rady Jan Mazur przyjętym zwyczajem na Sekretarza obrad sesji zgłosił 
kandydaturę radnego Dariusza Drosika (wyraził zgodę) i zarządził głosowanie. 
- za pełnieniem przez radnego Dariusza Drosika funk cji Sekretarza obrad dzisiejszej 
sesji Rady - głosowało 12 radnych. 
W wyniku głosowania Przewodnicz ący Rady stwierdził, Ŝe Sekretarzem obrad 
dzisiejszej sesji Rady został radny Dariusz Drosik.  
 
Do pkt.3.  

 
Przyjęcie porz ądku obrad 

 
Przewodnicz ący Rady Jan Mazur  przedstawił planowany porządek obrad.  
 

     Porządek obrad:  

1. Otwarcie sesji 
2. Wybór Sekretarza obrad 
3. Przyjęcie porządku obrad 
4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady 
5. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach w okresie międzysesyjnym 
6. Informacja Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym 
7. Interpelacje i zapytania 
8.   Analiza zobowiązań oraz naleŜności finansowych  na dzień 31.12.2008 roku - 

gminy i jednostek  organizacyjnych 
9.   Pakiet organizacyjno-finansowy z działalności OKSiR, w tym: 

                  1)  Sprawozdanie finansowo-rzeczowe z działalności OKSiR za 2008 rok 
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                  2)  Status organizacyjno- prawny OKSiR oraz wskaźniki oceny działalności 
statutowej na 2009 rok 

      3)  Szczegółowy plan zamierzeń artystyczno-gospodarczych OKSiR na 2009 rok 
10. Zamierzenia organizacyjno-prawne działalności ZUK, w tym: 

1) Sprawozdanie finansowo-zadaniowe z działalności ZUK za 2008 rok 
2) Koncepcje przekształceniowe ZUK 
3) Szczegółowy plan zadaniowo-finansowy na 2009 rok i wskaźniki oceny 

działalności  
11. Koncepcja funkcjonowania opieki zdrowotnej na terenie gminy 
12. Podjęcie uchwał 

a)  w sprawie zmian budŜetu gminy i w budŜecie gminy na 2009 rok (projekt nr 1) 
b)  w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Świebodzińskiego 
 (projekt nr 2) 
c)  w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Świebodzińskiego (projekt nr 3) 
d)  w sprawie zaciągnięcia kredytu inwestycyjnego-długoterminowego w roku 2009  

  z  przeznaczeniem na realizację zadania inwestycyjnego (projekt nr 4) 
13. Odpowiedzi na interpelacje 
14. Oświadczenia i wolne wnioski 
15. Zakończenie obrad 
 
Burmistrz Wiesław Czyczerski  zaproponował zmianę do porządku obrad w punkcie 12 
„Podjęcie uchwał” poprzez wycofanie projektu uchwały nr 2 w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej dla Powiatu Świebodzińskiego. W uzasadnieniu Burmistrz przedstawił, Ŝe po 
ostatnich uzgodnieniach ustalono, Ŝe wykonawcą i prowadzącym zadanie, ujęte w 
projekcie uchwały - Remont nawierzchni ulicy Wojska Polskiego, będzie gmina 
Zbąszynek, natomiast Starostwo Powiatowe w Świebodzinie podejmie na najbliŜszej 
sesji stosowną uchwałę o dofinansowaniu tego zadania. Ponadto Burmistrz 
poinformował, Ŝe powyŜsza zmiana wpłynie równieŜ na zmianę treści projektu uchwały  
nr 1 w sprawie zmian budŜetu gminy i w budŜecie gminy na 2009 rok, poniewaŜ środki 
przeznaczone na to zadanie zostaną wprowadzone po stronie dochodów w budŜecie 
gminy. 
PowyŜszą zmianę do porz ądku obrad przyj ęto jednogło śnie. 
 
Więcej zmian nie zgłoszono. 
Przewodnicz ący Rady Jan Mazur  odczytał porządek obrad po zmianach.  

 
1. Otwarcie sesji 
2. Wybór Sekretarza obrad 
3. Przyjęcie porządku obrad 
4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady 
5. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach w okresie międzysesyjnym 
6. Informacja Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym 
7. Interpelacje i zapytania 
8.   Analiza zobowiązań oraz naleŜności finansowych  na dzień 31.12.2008 roku - gminy i 

jednostek  organizacyjnych 
9.   Pakiet organizacyjno-finansowy z działalności OKSiR, w tym: 

      1)  Sprawozdanie finansowo-rzeczowe z działalności OKSiR za 2008 rok 
       2)  Status organizacyjno- prawny OKSiR oraz wskaźniki oceny działalności 

statutowej na 2009 rok 
      3)  Szczegółowy plan zamierzeń artystyczno-gospodarczych OKSiR na 2009 rok 

10. Zamierzenia organizacyjno-prawne działalności ZUK, w tym: 
1) Sprawozdanie finansowo-zadaniowe z działalności ZUK za 2008 rok 
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2) Koncepcje przekształceniowe ZUK 
3) Szczegółowy plan zadaniowo-finansowy na 2009 rok i wskaźniki oceny 

działalności  
11. Koncepcja funkcjonowania opieki zdrowotnej na terenie gminy 
12. Podjęcie uchwał 

 a)   w sprawie zmian budŜetu gminy i w budŜecie gminy na 2009 rok (projekt nr 1) 
 b)   w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Świebodzińskiego (projekt nr 3) 
 c)   w sprawie zaciągnięcia kredytu inwestycyjnego-długoterminowego w roku 2009  
         z  przeznaczeniem na realizację zadania inwestycyjnego (projekt nr 4) 

13. Odpowiedzi na interpelacje 
14. Oświadczenia i wolne wnioski 
15. Zakończenie obrad 

 
 
Nad przyj ęciem porz ądku po zmianach głosowano jednogło śnie. 
 
Do pkt 4.  

Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji 
 

Przewodnicz ący Rady  Jan Mazur poinformował radnych, Ŝe protokół z poprzedniej sesji 
przez czas trwania sesji będzie wyłoŜony do wglądu i jeŜeli nie będzie uwag zostanie 
przyjęty w pkt.14 porządku obrad. 
 
Do pkt. 5  
 

Informacja Przewodnicz ącego Rady o działaniach w okresie mi ędzysesyjnym 
 
 
Przewodnicz ący Rady Jan Mazur przedstawił sprawozdanie z działalności w okresie 
międzysesyjnym  /sprawozdanie stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu/. 
  
Do pkt.6  

 
Informacja Burmistrza z działalno ści w okresie mi ędzysesyjnym 

 
Burmistrz Wiesław Czyczerski  przedstawił informację z działalności w okresie 
międzysesyjnym /informacja stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu/.  
W uzupełnieniu do przedstawianego sprawozdania z działalności w okresie międzysesyjnym 
dołączona została informacja z działalności referatów Urzędu Miejskiego w okresie 
międzysesyjnym /informacja z działalności referatów UM w okresie od 26 lutego 2009 r.  do 
26 marca 2009 r. - stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu/. 
 
W trakcie przedstawienia informacji na salę obrad przybył radny Sylwester Budych, zwiększając tym 
samym liczbę obecnych radnych. Aktualna liczba radnych – 13. 
 
Do pkt.7  
 

Interpelacje i zapytania 
Radna Halina Taczała  zgłosiła zapytanie, czy w gminie jest sporządzony plan sprzedaŜy 
działek na 2009 rok - jeŜeli gmina posiada taki plan - to radna zgłosiła zapytanie jakie tereny 
obejmuje plan i jakie działki przeznaczone są do sprzedaŜy w 2009 roku? 
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Radny Wojciech Półtorak : 
- zgłosił zapytanie, co z projektem uporządkowania gospodarki wodno-ściekowej? 

Kontynuując radny nadmienił, Ŝe jeśli projekt nie uzyskał dofinansowania, to z jakiego 
powodu, jakie były przyczyny i kto jest za to odpowiedzialny?  

- zgłosił zapytanie dlaczego nie został wycofany wniosek złoŜony w sądzie, dotyczący 
sprawy oczyszczalni ścieków i gmina niepotrzebnie ponosi koszty opłat sądowych, skoro 
sytuacja na oczyszczalni jest tak dobra jak opisano to w artykule w Gazecie Lubuskiej? 

 
Do pkt.8  
 

Analiza zobowi ązań oraz nale Ŝności finansowych   
na dzień 31.12.2008 roku - gminy i jednostek  organizacyjny ch 

 
Skarbnik Aneta Nawracała  przedstawiła informację dot. analizy zobowiązań oraz 
naleŜności finansowych  na dzień 31.12.2008 roku - gminy i jednostek  organizacyjnych 
/informacja stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu/.  
Rada Miejska przyj ęła przedstawion ą informacj ę. 

Do pkt.9  
 

Pakiet organizacyjno-finansowy z działalno ści OKSiR 

Kierownik OKSiR Waldemar Chwałkowski  przedstawił najwaŜniejsze zadania remontowe 
wykonane w 2008 roku oraz zaplanowane do realizacji w 2009 roku. Ponadto Kierownik 
wymienił najwaŜniejsze imprezy kulturalne, które odbyły się w 2008 roku. Sprawozdanie 
finansowe z działalności OKSiR za 2008 rok zostało szczegółowo omówione na 
posiedzeniach Komisji Stałych /sprawozdanie stanowi załącznik nr 7 do niniejszego 
protokołu/. 

Ponadto Kierownik OKSiR poinformował, Ŝe pojawiła się koncepcja zmiany charakteru 
funkcjonowania instytucji OKSiR, rozdzielając instytucję na Ośrodek Sportu i Ośrodek 
Kultury. Obecnie trwają prace nad przygotowaniem i głębszą analizą tematu. Zdaniem 
Kierownika OKSiR oraz jego Zastępcy, rozdzielenie dwóch dziedzin poprawi funkcjonalność 
obu instytucji, kaŜda w swojej sferze będzie mogła się realizować we własnym zakresie. 
Bardzo waŜną kwestią w proponowanej koncepcji będzie sprawa zatrudnienia pracowników 
merytorycznych oraz zmiana struktury zatrudnienia w jednostce. Kierownik OKSiR podkreślił, 
iŜ najwaŜniejszym argumentem do przyjęcia koncepcji będzie moŜliwość pozyskiwania 
dodatkowych środków pozabudŜetowych, poniewaŜ w tej chwili jako OKSiR, będący gminną 
instytucją kultury nie ma takich moŜliwości prawnych, by samodzielnie starać się o środki 
zewnętrzne. 

Radny Wojciech Półtorak nadmienił, Ŝe w ubiegłych latach OKSiR jako Ośrodek Kultury, 
Sportu i Rekreacji aplikował o róŜne projekty, składał wnioski, otrzymał dofinansowanie dla 
biblioteki z Ministerstwa Kultury. Radny zapytał, czy obecnie zostało to prawnie zmienione 
czy nie ma środków do dyspozycji?  
W odpowiedzi Kierownik OKSiR  poinformował, Ŝe środki są dostępne, ale jeśli chodzi o 
Ministerstwo Kultury i Dziedzictwa Narodowego to pojawiło się tylko kilka programów, z 
których OKSiR moŜe skorzystać jako instytucja kultury, tj. wydarzenia artystyczne, 
infrastruktura czy podniesienie kwalifikacji młodzieŜy grającej w róŜnych zespołach. 
Natomiast jeśli chodzi o biblioteki to przepisy się zmieniły; obecnie biblioteki muszą być 
oddzielną jednostką, by aspirować o dodatkowe środki.  
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W temacie funkcjonowania OKSiR głos zabrał radny Krzysztof Krzywak  stwierdził, Ŝe 
naleŜy złoŜyć gratulacje Burmistrzowi Janowi Mazurkowi, Ŝe odwaŜył się podjąć wyzwanie i 
dołoŜył środków w budŜecie gminy, by obiekt sportowy wyglądał tak jak dziś wygląda oraz Ŝe 
znalazł się odpowiedni człowiek na odpowiednim miejscu, któremu udało się uporządkować 
sferę obiektów sportowo- rekreacyjnych i przez okres jednego roku zrealizował to 
przedsięwzięcie. Jednocześnie radny zaznaczył, Ŝe kierują nim pewne obawy, czy obiekty 
musiały zostać doprowadzone do ruiny, by teraz moŜna było cieszyć z efektów tego 
przedsięwzięcia. Radny skierował równieŜ gratulacje w kierunku Przewodniczącego Komisji 
Rewizyjnej, który podjął równieŜ wyzwanie, by wesprzeć budŜetowo i kontrolnie to 
przedsięwzięcie. Jak stwierdził radny, obecny Burmistrz kontynuuje przedsięwzięcie 
realizując projekt Orlik 2012 a takŜe planuje budowę hali sportowej i basenu.  
Kontynuując radny zauwaŜył, Ŝe obecna formuła organizacyjno-prawna OKSiR-u na dzień 
dzisiejszy nie spełnia juŜ swoich zadań. Radny był zdania, Ŝe naleŜy pomyśleć nad nową 
formułą i pomysłem menadŜerskim lub przynajmniej rozwiązaniem połączenia instytucji 
publicznej z menadŜerską. Radny zauwaŜył, iŜ pojawił się juŜ pierwszy sygnał dla Burmistrza 
ze strony Komisji Oświaty, Kultury i Pomocy Społecznej, która stwierdziła, Ŝe obie dziedziny 
sport i kulturę naleŜałoby rozdzielić. Zdaniem radnego jest to pewna propozycja, ale na dzień 
dzisiejszy nie ma jeszcze przygotowanego materiału prawno-finansowego do jego realizacji. 
Według radnego naleŜy zdiagnozować posiadany kapitał całej kultury w gminie, 
podporządkować oczekiwaniom społeczności gminnej, określić finanse i przyjąć ostatecznie 
organizację instytucji kultury w naszej gminie.  
Podsumowując radny Krzysztof Krzywak wnioskował o debatę w powyŜszej kwestii i 
rozwaŜenie moŜliwości powołania zespołu ekspertów do opracowania ostatecznej formuły 
funkcjonowania kultury, sportu, wypoczynku i rekreacji w gminie Zbąszynek. 
Radny Dariusz Drosik  stwierdził, Ŝe wierzy, Ŝe diagnoza rozdzielenia dwóch instytucji 
przedstawiona przez obu Kierowników OKSiR jest diagnozą dosyć trafną.  
Rada Miejska przyj ęła informacj ę z działalno ści OKSiR za 2008 rok.  

Do pkt. 10  
Zamierzenia organizacyjno-prawne działalno ści ZUK  

Rada Miejska szczegółowo zapoznała się  ze sprawozdaniem finansowo-zadaniowym z 
działalności ZUK za rok 2008 podczas posiedzeń Komisji Stałych /sprawozdanie stanowi 
załącznik nr 8 do niniejszego protokołu/.  
Do powyŜszego sprawozdania nie wniesiono uwag. 
Następnie Kierownik ZUK Piotr Mazur  przedstawił wykonanie zadań rzeczowych w 2008 
roku, informując przy tym o przeprowadzeniu szczegółowej inwentaryzacji z jednoczesną 
konserwacją hydrantów naziemnych na terenie całej gminy (wymienionych zostało 14 szt. 
hydrantów) oraz wymieniono 15 szt. przyłączy. Ponadto Kierownik  ZUK poinformował, Ŝe 
pod koniec roku rozpoczęto równieŜ kompleksowe sprawdzanie wydajności studni 
głębinowych we wszystkich hydroforniach. Ponadto została wykonana wymiana instalacji 
alarmowej na terenach stacji uzdatniania wody w Zbąszynku oraz został zainstalowany 
monitoring w postaci kamer. Z zakresu gospodarki mieszkaniowej został przeprowadzony 
remont kapitalny mieszkania w Kosieczynie na ul. Głównej. Plan zamierzeń na 2009 rok 
został przedstawiony na posiedzeniach Komisji Stałych /plan finansowy na 2009 rok stanowi 
załącznik nr 9 do niniejszego protokołu/.  
Radny Andrzej Budych  zauwaŜył, Ŝe w przedstawionej sprawozdawczości nie figurują 
zobowiązania z tytułu opłat, które de facto są do zapłacenia, czyli z ponad 193 tys. 
wykazanych zobowiązań w rzeczywistości jest 673 tys.  
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W temacie informacji dot. moŜliwości przekształceń ZUK Burmistrz Wiesław Czyczerski  
poinformował, Ŝe są trzy moŜliwości przekształcenia Zakładu:   

1. prywatyzacja, która moŜe przyjąć róŜne formy, z zaznaczeniem, Ŝe moŜna 
sprywatyzować całość poza gospodarką mieszkaniową, która nie moŜe zostać 
sprywatyzowana,   

2. sprzedaŜ majątku i udostępnienie w wyniku przeprowadzonych przetargów 
działalności innym podmiotom, które będą zarządzać poszczególnymi działami 
(równieŜ - poza gospodarką mieszkaniową), 

3. forma Referatu w ramach funkcjonowania Urzędu Miejskiego, który będzie miał w 
swoim zakresie wszystkie formy działalności, które obecnie wykonuje Zakład Usług 
Komunalnych. 

Burmistrz wyraził swoje stanowisko, Ŝe optuje za koncepcją utworzenia Referatu w ramach 
Urzędu Miejskiego. 
Radny Krzysztof Krzywak  zgłosił zapytanie, kiedy ostatecznie będzie temat rozwiązany i 
czy wybór formuły będzie zaleŜeć od Rady Miejskiej? 
W odpowiedzi Burmistrz Wiesław Czyczerski  poinformował, Ŝe jeŜeli nastąpiłby wybór 
innej formy poza utworzeniem Referatu, to działania juŜ powinny być rozpoczęte i 
bezwzględnie uchwałą Rady. Natomiast wybór koncepcji utworzenia Referatu wiąŜe się z 
podjęciem działań zmierzających do zmiany struktury Urzędu, regulaminu organizacyjnego, 
które teŜ będą wymagały uregulowania z mocą uchwały Rady. Kwestia ostatecznie powinna 
zostać uregulowana do końca bieŜącego roku. 
Radny Krzysztof Krzywak  zwrócił uwagę, by w momencie rozpoczęcia procedury tworzenia 
Referatu wziąć pod uwagę równieŜ inne usługi, które nowy Referat mógłby świadczyć np. 
oczyszczanie miasta i dbanie o zieleń, poniewaŜ radny nie jest przekonany, Ŝe powinno się 
to odbywać na dotychczasowych zasadach tj. przez pracowników interwencyjnych 
zatrudnionych w Urzędzie.  
Odnosząc się do powyŜszego Burmistrz Wiesław Czyczerski  poinformował, Ŝe zostanie 
ogłoszony przetarg na utrzymanie zieleni i sprzątanie miasta. Przetarg zostanie ogłoszony 
na okres 5 lat z moŜliwością przedłuŜania tego okresu. 
Rada Miejska przyj ęła przedstawion ą informacj ę.  
 
Do pkt. 11  

Koncepcja funkcjonowania opieki zdrowotnej na teren ie gminy 
 

W temacie koncepcji funkcjonowania opieki zdrowotnej na terenie gminy Burmistrz Wiesław 
Czyczerski przedstawił stan prawny obiektów medycznych, którymi dysponuje gmina 
Zbąszynek, tj: przychodni na ul. Długiej, Kosieczyńskiej oraz podstacji pogotowania. Jeśli 
chodzi o Przychodnię na ul. Długiej obiekt całkowicie się samofinansuje, lekarze korzystający 
z pomieszczeń opłacają czynsz, który wystarcza równieŜ na przeprowadzanie remontów; 
jedynie na ostatni kapitalny remont, który miał miejsce w budynku gmina zaciągnęła kredyt 
na poczet czynszów.  
W przypadku Przychodni na ul. Kosieczyńskiej obiekt do tej pory był w całości dzierŜawiony 
przez Zdrovitę. Obecnie z pomieszczeń korzystają dwa podmioty, tj. Zdrovita i podmiot 
prowadzący gabinet rehabilitacyjny. Z dniem 1 kwietnia br z tymi podmiotami zostaną 
podpisane nowe umowy najmu. Nowo sporządzone umowy były wynikiem decyzji Zarządu 
Zdrovity o wycofaniu się z dzierŜawienia całości budynku, na ich decyzji zawaŜyło 
wprowadzenie w ich dzierŜawę kolejnego dzierŜawcy. Nowe umowy będą zakładały 
płatności proporcjonalnie do zajmowanych powierzchni, natomiast obiektem będzie 
zarządzała Gmina. 

Ponadto Burmistrz poinformował, Ŝe przedstawił na posiedzeniach Komisji koncepcję 
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zatrudnienia osoby, która będzie zarządzała obiektami słuŜby zdrowia z terenu gminy. 
Burmistrz zaznaczył równieŜ, ze w jego zamierzeniach i planach jest uruchomienie Zakładu 
Opiekuńczo-Leczniczego w Przychodni. 

Radny Krzysztof Krzywak  zgłosił zapytanie, czy ma to być osoba, która będzie miała 
pomysł na zarządzanie, czy jedynie będzie zarządzać obiektami? 
W odpowiedzi Burmistrz  poinformował, Ŝe myśli o kontrakcie menadŜerskim, więc oczekuje, 
Ŝe będzie to osoba, która wniesie swój pomysł na efektywne zarządzanie obiektami. 
 
Przewodnicz ący Rady Jan Mazur  przedstawił stanowiska poszczególnych Komisji Stałych 
w temacie koncepcji zatrudnienia osoby zarządzającej obiektami opieki zdrowotnej w gminie.  

 
Po przedstawieniu tematu Radny Andrzej Budych zgłosił wniosek formalny o 5 minut 
przerwy. 
 
Przewodnicz ący Rady Jan Mazur zarządził 5-minutową przerwę. 
 
Do pkt. 12  

Podjęcie uchwał 
a/. 
 
Skarbnik Aneta Nawracała  przedstawiła treść projektu uchwały w sprawie zmian budŜetu 
gminy i w budŜecie gminy na 2009 rok - projekt nr 1. 
Przewodnicz ący Rady Jan Mazur zapytał czy są pytania do przedstawionego projektu 
uchwały, przedstawił stanowiska Komisji Stałych, po czym zarządził głosowanie. 
Rada Miejska w obecności 13 radnych, przy 13 głosach „za” podjęła uchwałę Nr 
XXXII/14/2009 w sprawie zmian budŜetu gminy i w budŜecie gminy na 2009 rok. 
W wyniku głosowania Przewodnicz ący Rady Jan Mazur stwierdził, Ŝe Uchwała Nr 
XXXII/14/2009 w sprawie zmian bud Ŝetu gminy i w bud Ŝecie gminy na 2009 rok  została 
podj ęta jednogło śnie  /uchwała stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu/. 
 
b/. 
 
Burmistrz Wiesław Czyczerski  przedstawił treść projektu uchwały w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej dla Powiatu Świebodzińskiego - projekt nr 3. 
Przewodnicz ący Rady Jan Mazur zapytał czy są pytania do przedstawionego projektu 
uchwały, przedstawił stanowiska Komisji Stałych, po czym zarządził głosowanie. 
Rada Miejska w obecności 13 radnych, przy 13 głosach „za” podjęła uchwałę Nr 
XXXII/15/2009 w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Świebodzińskiego. 
W wyniku głosowania Przewodnicz ący Rady Jan Mazur stwierdził, Ŝe Uchwała Nr 
XXXII/15/2009 w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Świebodzi ńskiego 
została podj ęta jednogło śnie   /uchwała stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu/. 

c/. 
 
Skarbnik Aneta Nawracała  przedstawiła treść projektu uchwały w sprawie zaciągnięcia 
kredytu inwestycyjnego-długoterminowego w roku 2009 z  przeznaczeniem na realizację 
zadania inwestycyjnego wraz z uzasadnieniem.  
Przewodnicz ący Rady Jan Mazur  zapytał czy są pytania do przedstawionego projektu 
uchwały, przedstawił stanowiska Komisji Stałych, po czym zarządził głosowanie. 
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Rada Miejska w obecności 13 radnych, przy 9 głosach „za” i 4 głosach wstrzymujących 
podjęła uchwałę Nr XXXII/16/2009 w sprawie zaciągnięcia kredytu inwestycyjnego-
długoterminowego w roku 2009 z  przeznaczeniem na realizację zadania inwestycyjnego.  
W wyniku głosowania Przewodnicz ący Rady Jan Mazur stwierdził, Ŝe Uchwała Nr 
XXXII/16/2009 w sprawie zaci ągni ęcia kredytu inwestycyjnego-długoterminowego w 
roku 2009 z  przeznaczeniem na realizacj ę zadania inwestycyjnego została podj ęta 
przy 9 głosach „za” i 4 głosach wstrzymuj ących /uchwała stanowi załącznik nr 12 do 
niniejszego protokołu/. 
 
Do pkt.13   
 

Odpowiedzi na interpelacje 
 

Odpowiedzi na interpelacje przedstawił Burmistrz Wi esław Czyczerski. 

Burmistrz Wiesław Czyczerski  zapoznał Radę z treścią interpelacji pisemnej złoŜonej 
przez radnego Andrzeja Budycha, po czym przedstawił odpowiedź na powyŜszą interpelację 
/treść interpelacji oraz odpowiedź stanowią załącznik nr 13 do niniejszego protokołu/. 
  
W odpowiedzi na interpelację radnej Haliny Taczała Burmistrz przedstawił wykaz działek 
przeznaczonych do sprzedaŜy w 2009 roku /informacja stanowi załącznik nr 14 do 
niniejszego protokołu/. Burmistrz przypomniał, Ŝe informacja została równieŜ przedstawiona 
w załączniku do przyjmowanej uchwały budŜetowej na 2009 rok. 
 
W odpowiedzi na interpelację radnego Wojciecha Półtoraka w kwestii projektu na 
uporządkowanie gospodarki wodno-ściekowej w gminie, Burmistrz poinformował, Ŝe projekt 
jest kontynuowany, gmina otrzymała zgodę na uzupełnienie niezbędnej dokumentacji w 
terminie dwóch miesięcy. Burmistrz poinformował, Ŝe wszelkie problemy dot. projektu, które 
się pojawiają wynikają ze złoŜenia niekompletnej dokumentacji, problemami z decyzjami 
środowiskowymi, zapomniano równieŜ o jednym podstawowym aspekcie tj. terenach 
wyłączonych, nie uzgodniono przejść i obecnie trwa etap uzgodnień.  
 
Udzielając odpowiedzi na drugie zapytanie radnego Wojciecha Półtoraka Burmistrz 
poinformował, Ŝe sprawa w sądzie w temacie oczyszczalni ścieków odbędzie się a wszelkie 
opłaty sądowe zostały juŜ poniesione w momencie skierowania pozwu do sądu, bo inaczej 
sprawa nie zostałaby przyjęta a wycofywanie się ze sprawy nie zwalnia z jakichkolwiek opłat. 
  
Ustosunkowując się do udzielonej przez Burmistrza odpowiedzi na interpelację radnego 
Andrzeja Budycha w temacie ewentualnych skutków finansowych dla budŜetu Gminy przy 
wprowadzeniu poprawek proponowanych na sesji w lutym br przez radnego Wojciecha 
Półtoraka  i  radną Halinę Taczała  do uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wysokości 
stawek opłat za zajęcie pasa drogowego dróg gminnych oraz umieszczenia w pasie 
drogowym urządzeń infrastruktury technicznej, obiektów budowlanych niezwiązanych z 
potrzebami zarządzania drogami lub potrzebami ruchu drogowego oraz reklam, radny 
Wojciech Półtorak stwierdził, Ŝe jego wniosek dotyczył jedynie zmiany treści punktu uchwały  
poprzez wprowadzenie stawki 0 zł równieŜ dla urządzeń infrastruktury elektrycznej a nie 
całkowitej zmiany proponowanej treści uchwały. Zdaniem radnego Wojciecha Półtoraka, 
kaŜdy radny ma prawo wnieść poprawki do projektu uchwały. 
Ponadto radny Wojciech Półtorak  poinformował, Ŝe przez ostatnie dwa lata uczestniczył 
we wszystkich przygotowaniach materiałów do projektu uporządkowania gospodarki wodno-
ściekowej i z informacji, które posiada wiadomo, Ŝe Pani Ewa Omelczuk kończąc pracę po 
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wyborach w październiku 2008r. przekazała całość dokumentacji, a obecny Burmistrz, 
zdaniem radnego, powinien temat nadzorować. Ponadto radny nadmienił, Ŝe informację o 
niezakwalifikowaniu  się naszej gminy do projektu zasięgnął ze strony internetowej. 
 
Do pkt.14  

Oświadczenia i wolne wnioski 
 
Sekretarz Jan Makarewicz  poinformował, Ŝe szkolenie w temacie oświadczeń majątkowych 
odbędzie się 15 kwietnia br o godz. 10.00. 
 
Przewodnicz ący Rady Jan Mazur  przypomniał, Ŝe termin składania oświadczeń 
majątkowych upływa z dniem 30 kwietnia br. 
 
Radny Krzysztof Krzywak   

- zapytał, jak wygląda sprawa wniosku o powołanie MłodzieŜowej Rady Miejskiej? 
- stwierdził, Ŝe na tablicach znajdujących się w sali obrad, przedstawiających  

Honorowych Obywateli oraz ZasłuŜonych dla Gminy Zbąszynek, warto byłoby 
umieścić wzmiankę, kiedy nadanie tytułu miało miejsce, 

- w kwestii ewentualnych głosowań nad poprawkami do projektów uchwał w momencie 
głosowania nad przyjęciem uchwały, zdaniem radnego w pierwszej kolejności 
naleŜałoby przegłosować kwestię zajmowania się zgłoszonymi poprawkami, a 
następnie zająć się głosowaniem nad poprawką, jeŜeli poprawka przeszłaby to i tak 
Burmistrz ma ostatnie zdanie i moŜe zawsze wycofać projekt uchwały. Zdaniem 
radnego Rada poprawnie proceduralnie głosuje nad wycofaniem projektu uchwały 
przez Burmistrza, który wprowadza je przed sesją i na początku sesji wycofuje. 
Zdaniem radnego nie ma potrzeby głosowania przed sesją nad wycofaniem uchwały, 
tylko w trakcie sesji miałoby to sens, gdy przyjęty jest juŜ wtedy porządek sesji i 
byłoby to usunięcie uchwały z porządku obrad. 

- wystąpił z prośbą do Przewodniczącego Rady i Konwentu, by uregulować na 
Konwencie kwestię przyjmowania przedstawianych sprawozdań, raportów czy 
informacji. Rady zgłosił zapytanie, czy sprawozdania muszą być przyjmowane przez 
aklamację, radny zaznaczył, Ŝe radni mogą mieć przecieŜ róŜne stanowiska i moŜe 
lepiej byłoby poddać sprawozdania pod głosowanie. Radny zwrócił równieŜ uwagę by 
uregulować kwestię, co w sytuacji kiedy sprawozdanie nie zostanie przyjęte.  

- zwrócił uwagę, Ŝe trzeba obserwować sytuację na rynku pracy w naszej gminie, gdyŜ 
z przedstawionej informacji z działalności referatów Urzędu Miejskiego wynika, Ŝe 
nastąpił wzrost w temacie dodatków mieszkaniowych, spadek zarejestrowanych 
działalności gospodarczych oraz wzrost liczby bezrobotnych z terenu naszej gminy.  

 
Ustosunkowując się do sytuacji na rynku pracy radny Wojciech Półtorak  nadmienił, Ŝe 
uczestniczył w debacie zorganizowanej przez Powiatowy Urząd Pracy i Starostwo, ale nie 
usłyszał o Ŝadnych instrumentach pomocowych dla przedsiębiorstw z Rady Powiatu czy 
Starostwa. Radny był zdania, iŜ Rada Miejska powinna w kwietniu lub w maju zająć się 
powyŜszym tematem.  
Przewodnicz ący Rady Jan Mazur  poinformował, Ŝe wspólnie z Burmistrzem uczestniczył w 
sesji Rady Powiatu Świebodzińskiego, której jednym z punktów obrad było przedstawienie 
sytuacji na rynku pracy, Przewodniczący Rady przytoczył dane liczbowe przedstawiające 
wzrost liczby bezrobotnych z powiatu świebodzińskiego i województwa lubuskiego w okresie 
od października 2008 roku do końca lutego 2009 roku.  
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W odniesieniu do zapytania radnego Krzysztofa Krzywaka w temacie wniosku o powołanie 
MłodzieŜowej Rady Miejskiej Przewodnicz ący Rady Jan Mazur  poinformował, Ŝe wniosek 
wymaga głębszej analizy, w tym temacie Przewodniczący Rady zapoznał się z zasadami 
funkcjonowania MłodzieŜowej Rady w Babimoście i w najbliŜszym terminie wniosek radnego 
zostanie rozpatrzony. 
 
 
Przewodnicz ący Rady Jan Mazur stwierdził, Ŝe protokół z poprzedniej sesji Rady przez 
czas trwania sesji był wyłoŜony do wglądu. Nie wpłynęły Ŝadne uwagi.  
- za przyj ęciem protokołu z poprzedniej sesji Rady głosowało 1 2 radnych "za”, 1 radny 
wstrzymał si ę od głosu. 
Przewodnicz ący Rady Jan Mazur stwierdził, Ŝe w wyniku głosowania protokół z XXXI 
sesji Rady z dnia 26 lutego 2009 roku został przyj ęty jednogło śnie. 
 
 
 
Do pkt.15  

Zakończenie obrad 
 

Wobec zrealizowania porządku obrad, Przewodniczący Rady o godzinie 1630 zamknął sesję. 
 
 
Protokołowała:                                  Sekretarz obrad:                       Przewodniczący obrad: 
 
Magdalena Tomaszewska                  Dariusz Drosik                         Jan Mazur 
 
Wyci ąg z protokołu otrzymali:  
 

1. Burmistrz 
2. Skarbnik  
3. Sekretarz 
4. Przewodniczący Rady 

 
 
 
 
 
 

 

 

 


